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Datum 6 september 2023 
Betreft Aanpak transities op de Noordzee en parlementaire 

besluitvorming over wel/niet controversieel verklaren 
van onderwerpen vanwege demissionaire status kabinet 

Geachte leden van de Tweede Kamer, 

In het Noordzeeoverleg werkt het Rijk met tal van partijen aan de uitvoering van het 
Noordzeeakkoord, dit om een gezonde en veilige Noordzee te borgen. In het 
Noordzeeakkoord zijn afspraken gemaakt over de energietransitie, de voedseltransitie en 
de natuurtransitie en werk ik op basis van consensus aan deze transities. Uw Kamer heeft 
het Noordzeeakkoord op 27 januari 2021 behandeld en vervolgens vastgesteld. 
Tweemaal per jaar rapporteer ik over de voortgang van de implementatie van het 
Noordzeeakkoord.  

Om op een duurzame en veilige manier met de beperkte ruimte op de Noordzee om te 
gaan blijft de samenhang in de uitvoering van de drie transities essentieel. Het 
Programma Noordzee 2022-2027 is beleidsmatig de basis voor het bewaken van de 
samenhang tussen de verschillende opgaven op de Noordzee. Het Noordzeeakkoord is 
richtinggevend voor de uitvoering van dat beleid in het ruimtebeslag op de Noordzee. 

De uitdagingen die op de gebruikers van de Noordzee afkomen op het gebied van 
energievoorziening, voedselwinning en natuurbescherming vragen om duidelijkheid en 
zekerheid in beleid waaronder het ruimtelijke beleid. De voortgang in en de grote druk 
op de duurzame energietransitie op zee is zo dwingend dat het evenwicht tussen de drie 
transities uit balans raakt en soortgelijke ontwikkelingen bij de natuurtransitie en met 
name de voedseltransitie achterblijven.  
Om de voedseltransitie effectief te ondersteunen is helderheid nodig over een visie op 
voedselwinning uit zee, het ondersteunen van de verduurzaming van de visserijsector en 
het beschermen van de Noordzee natuur, juist nu de kottervisserij diep geraakt wordt 
door de sanering. 
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Als voorzitter van het Noordzeeoverleg maak ik mij zorgen over het mogelijk 
controversieel verklaren van bijvoorbeeld de Voedselvisie van LNV, die de bouwsteen is 
voor de voedsel- en visserijtransitie op de Noordzee. Ik roep u daarom op om de 
beleidsvorming van belang voor de transities op de Noordzee voort te zetten en op deze 
wijze duidelijkheid te verschaffen aan degenen die actief zijn op de Noordzee en hun 
bijdrage leveren aan de verschillende transities.  

Hoogachtend, 

Sybilla M. Dekker 
Voorzitter van het Noordzeeoverleg 


